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Andries (Ministerul Finantelor): Avem toate alegerile în 2024, presiunea pe

cheltuieli este una foarte mare

Deficitul bugetar pentru anul  2024, conform Legii bugetului de stat, este 5%, însa, fiind un an  electoral, atât la nivel european, dar

mai ales la nivelul României,  presiunea pe cheltuieli este una foarte mare, a declarat, marti,  secretarul de stat în Ministerul

Finantelor Alin Marius Andries, la o conferinta de profil.

El a fost întrebat care sunt constrângerile pe care le vede asociate corectiei deficitului bugetar.

"Deficitul bugetar pentru anul 2024, conform Legii bugetului de stat,  este 5%. Cu totii cunoastem ca, fiind un an electoral, atât la nivel 

european, dar mai ales la nivelul României, când avem toate alegerile în  anul 2024, presiunea pe cheltuieli este una foarte mare. Dupa cum 

stiti, anul trecut, la nivelul Guvernului, s-a adoptat un set de masuri  din perspectiva fiscala, care a mers pe trei paliere: pe de o parte 

introducerea unor noi taxe, pe de alta parte eliminarea unor facilitati  si în al treilea rând masuri care sa conduca la cresterea capacitatii 

institutionale a ANAF-ului si la o mai buna colectare. Şi anul acesta  punem accent în special pe acestea", a mentionat Alin Marius Andries,

la  conferinta "Piata financiar-bancara", organizata de Ziarul Bursa.

Secretarul de stat a subliniat ca în Legea bugetului a fost introdus un  amendament care prevede ca în anul 2024 nu vor fi modificari 

semnificative ale politicii fiscale.

"De aceea, partea de digitalizare a devenit prioritate pentru Ministerul  Finantelor si, de la începutul anului, am introdus o serie de 

instrumente, precum e-Factura, e-Transport, care sa conduca, pe de o  parte, la o crestere a capacitatii noastre institutionale de a colecta  date

si de a le analiza, iar, pe de alta parte, sa creasca compliance-ul  tuturor agentilor economici. În al treilea rând, este foarte important  sa

identificam zonele în care putem sa colectam mai mult, fiindca gap-ul  de TVA în cazul României este unul dintre cele mai ridicate. Avem

în  Planul National de Rezilienta un obiectiv, reforma fiscala, care  presupune cresterea cu 2,5 puncte procentuale a veniturilor fiscale în 

Produsul Intern Brut", a sustinut demnitarul.

În momentul de fata, România are 27% venituri fiscale în PIB, cel mai  mic nivel din Uniunea Europeana, iar prin astfel de masuri, dar si 

printr-o mai buna eficientizare a cheltuielilor publice, se doreste  cresterea ponderii veniturilor fiscale în PIB.

"Masurile adoptate anul trecut au generat efectele anticipate de noi. Pe  primul trimestru, veniturile au crescut cu aproximativ 17%

comparativ  cu perioada anterioara, dar si cheltuielile au crescut foarte mult, mult  mai mult decât veniturile. De aceea, deficitul aferent

primului  trimestru este unul usor mai ridicat decât cel pentru anul 2024. În  functie de evolutia cheltuielilor si a veniturilor, vom adopta

aceeasi  abordare proactiva ca anul trecut, în sensul de a discuta cu partenerii  nostri - si tin sa multumesc tuturor partenerilor, companii,

asociatii -  vom identifica solutiile care, pe de o parte, sa conduca la atingerea  obiectivului nostru de consolidare fiscala, dar, în acelasi timp,

sa nu  afecteze cresterea economica", a adaugat secretarul de stat.

În ceea ce priveste reforma fiscala, consultarile cu mediul privat au demarat deja.

"Noi avem întâlniri periodice, atât cu diferite organizatii, cum ar fi  Concordia, AmCham si alte asociatii, astfel încât sa vedem daca exista 

anumite deficiente legislative care trebuie ajustate prin norme sau prin  ordin de ministru, unde putem sa intervenim, dar si sa discutam care 

este statusul si efectele masurilor anterioare", a precizat Alin Marius  Andries.

Potrivit acestuia, la finalul acestei luni, Ministerul Finantelor va  avea "o imagine de ansamblu cu privire la efectele reale ale masurilor 

adoptate anul trecut", astfel încât se va putea discuta despre eventuale  ajustari.

page 1 / 1


